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Aikooko komissio ottaa käyttöön uusia tukitoimenpiteitä alan yrityksille, jotta ne pystyisivät vastamaan näihin
kustannuksiin?

Voisiko komissio tiedottaa toteutetuista toimenpiteistä ja kertoa, mitä se aikoo tehdä, jotta kaivausjätealueet
palautettaisiin ennalleen ja jätteitä kierrätettäisiin paremmin yhteisön kiviliusketeollisuudessa?

(98/C 196/74) KIRJALLINEN KYSYMYS E-4007/97 komissiolle

esittäjä(t): Daniel Varela Suanzes-Carpegna (PPE)

(14. tammikuuta 1998)

Aihe: Eurooppalaisen liuskekiven myynninedistämiskampanja

Eurooppalaisen liuskekiven myynninedistämisen taso on yleensä ottaen hyvin alhainen. Tuotteen arvostus
johtuu sen perinteistä ja sen erinomaisista tuloksista katemateriaalina. Maissa, jota sitä ei perinteisesti käytetä,
liuskekivi on kuitenkin yksi tuntemattomammista rakennusmateriaaleista − jopa monet arkkitehdit ja rakentajat
eivät ole tietoisia sen teknisistä ominaisuuksista, sen asentamisesta, kestosta ja mahdollisuuksista. Yleinen
mielikuva siitä on, että se on kallis tuote, joka on varattu ainoastaan historiallisille rakennuksille tai
luksusrakennuksille. Ei myöskään ole mielikuvaa, joka erottaisi oman eurooppalaisen liuskekivemme kolman-
sista maista peräisin olevasta liuskekivestä. Alan teollisuuden merkityksestä ei myöskään yleensä ottaen olla
sosiaalisesti tietoisia.

Eikö komissio tässä tilanteessa katso, että EU:n olisi tarpeellista tukea eurooppalaisen liuskekiven myynnin-
edistämistä?

Onko komissio toteuttanut tai aikooko se toteuttaa eurooppalaisen liuskekiven myynninedistämiseen ja
levittämiseen suunnattuja toimenpiteitä?

(98/C 196/75) KIRJALLINEN KYSYMYS E-4010/97 komissiolle

esittäjä(t): Daniel Varela Suanzes-Carpegna (PPE)

(14. tammikuuta 1998)

Aihe: Yhteisön liuskekiveä koskevat laatustandardit

Tällä hetkellä yhteisössä ei ole olemassa standardeja, joilla säänneltäisiin erityisesti EU:ssa tuotetun liuskekiven
laadunvalvontaa tai kolmansista maista peräisin olevan liuskekiven laatua.

Mihin toimenpiteisiin komissio on ryhtynyt ja aikoo ryhtyä valvoakseen yhdenmukaisesti EU:ssa tuotetun ja
kolmansista maista tuodun liuskekiven laatua?

Komission jäsenen Martin Bangemannin
komission puolesta antama yhteinen vastaus

kirjallisiin kysymyksiin E-4006/97, E-4007/97 ja E-4010/97

(6. helmikuuta 1998)

Komissio vahvisti neuvostolle esittämässään kertomuksessa muun kuin energia-alan vuoriteollisuudesta 18
päivänä marraskuuta 1993 annettujen neuvoston päätelmien täytäntöönpanosta (1), että yhteisön lainsäädännöllä
ei ole paljonkaan merkitystä ympäristökustannusten ongelmissa verrattuna kansallisiin tai sitä alemman tason
säädösaloitteisiin. Komissio ei kiellä alan alueellista merkitystä eikä rakennerahastojen hyödyntämisoikeutta,
mutta sillä ei ole rahoitusvälineitä, joilla alan kustannuksia voitaisiin korvata.

Komissiolla ei ole käytössään keinoja tukea suoraan liuskekivialan tuotteita, ja sen mielestä tämä on
ensisijaisesti ammattijärjestöjen tehtävä. Komissio huomauttaa kuitenkin, että tavoitetta voidaan edistää
ammattikoulutuksen alaan liittyvällä yhteistyöllä muiden rakennusalan tai tutkimuksen toimijoiden kanssa.


